



Golden Rule

**the pathway to foster peaceful co-existence, interfaith harmony,
mutual respect, human dignity, compassion, and cohabitation**

*Message from Ambassador Mussie HAILU,
Regional Director of URI-Africa and Representative of URI
to the African Union and United Nation in Africa.*

On behalf of members of United Religions Initiative (URI) from diverse religions, spiritual expressions and indigenous traditions from around the world I want to present my greetings of peace and blessing to all of you.

At the outset I want to thank the organizers of this event and I also would like to take this opportunity to extend my appreciation and gratitude to the organizers and all the people who work hard to organize the celebration of the Golden Rule Day

URI is an international interfaith organization with consultative status with the United Nations Economic and Social Council working to promote enduring daily inter-faith cooperation to end religiously motivated violence and to create cultures of peace, healing and justice for the Earth and all living beings.

URI being a bridge building organization is cultivating peaceful coexistence among different religions and cultures by engaging people to bridge religious and cultural differences and work together for the good of their communities and their environment.

It is indeed a great honor and pleasure for me to send my message on the occasion of the celebration of the **2024 Golden Rule Day** to highlight **the importance of the teaching of the Golden Rule to foster peaceful coexistences, mutual respect, human dignity, interfaith harmony, compassion and cohabitation.**

As you know we are living in a global world that is coming together and our shrinking “Global Village” is evolving into a multi-racial, multi-cultural and multi-religious society. In this interconnected and globalized world all nations are our close neighbors, and our wellbeing increasingly depends on how well we interact and live together with others based on the teaching of the Golden Rule which says, “Treat others the way you want to be treated”.

Peaceful co-existence, human dignity, justice and harmony among different religions and cultures can be significantly enhanced by the teaching of the Golden Rule and promoting the teaching of the Golden Rule is the way forward to promote democracy, unity in diversity, interfaith harmony and secure a better future for this generations and generations yet to come.

Golden Rule is a road map to disarm fear, to open the world for better change and to lay the foundations for lasting peace. In an increasingly globalized world – in which societies are growing more diverse – Golden Rule is central to living together.

The Golden Rule is a law that governs human conduct. When we disregard the Golden Rule in our life, chaos results. On the other hand, when each of us lives according to the principle of the Golden Rule in our daily life there will be peace and harmony in our family, community, country, and the world at large.

As Karen Armstrong, a renowned religious scholar and founder of Charter for Compassion once said “The Golden Rule is not an option – it’s the key to our common survival. We need to interpret the Golden Rule globally, creating a climate of opinion where it becomes absolutely unacceptable to treat other peoples, other races, other nations, other faiths as we would not wish to be treated ourselves. If we do not achieve this, we are unlikely to have a viable world to hand on to the next generation. We need urgently to make the compassionate voice of religion and of all morality sing out loud and clear in our dangerously polarized world in order to challenge the voices of hatred, exclusion, chauvinism and extremism.”

For a culture of a culture of peace, inter-religious & inter-cultural harmony, respect among nations, and justice to prevail on Earth, it is high time to promote the Golden Rule throughout the world and introduce it in the school curriculum as part of education for peace.

Reflecting on the Golden Rule will help us to understand the interdependence of human beings and celebrate our cultural and religious diversity and to get to know each other and build trust and understating and in doing this we can avoid the fear of the unknown which is causing the problem of mistrust.

Among the many reasons why we need to pay due attention for the teaching of the Golden Rule as the pathway for peaceful co-existence, harmony and promoting human dignity and human security is because:

- It call us to extend our concern beyond ourselves and to embrace a greater understanding and respect for others

- It is affirmed in many religions, traditions, indigenous cultures and secular philosophies as a fundamental principle of life and the foundation on which a global ethic is founded
- It is a universal message which is accepted and embraced throughout the world
- Its message is simple, universal and powerful
- It is the most prevalent and universal moral principle in human history
- It summarizes the basic teaching of compassion, social justice, equal right, peaceful co-existence, non-violence and honoring the dignity of all living beings,
- It is the best guide we have to help peoples of the world to live together in mutual respect and harmony
- It is a preventive mechanism to discrimination, disrespect, greedy, violence, crime, hate speech, incitement which leads to war and the violation of human right
- It is the roadmap for inter-religious and inter-cultural harmony and understating
- Reflecting on the Golden Rule is to reflect from the perspective of universal wisdom of the world.
- It can help to reverse the insane trends prevailing today in our world
- It is the best way to counter violent extremism and radicalization
- It is a fundamental principle that addresses critical issues such as democracy, human rights, mutual respect for each other, gender equality, and constructive dialogue among nations
- It transcends our differences and encourages us to consider the well-being of all humanity and life form on Earth
- It helps to recognize pluralism and respect diversity.

It is with this in mind that URI -Africa & Interfaith Peace-building Initiative along with religious leaders in Ethiopia proclaimed April 5 in 2007 as a “Golden Rule Day” and called upon all citizens of the world, religious leaders of the world, mayors of the world, heads of state of the world, the United Nations, the African Union, the European Union, the League of Arab States, interfaith organizations, schools, higher learning institutions, the business community and civil society to join IPI and URI-Africa in proclaiming this day as Golden Rule Day and to live accordingly to make this world a better place and peaceful for all. I am so happy to inform you that currently about 980 different organizations in 126 countries joined us in proclaiming the Golden Rule Day.

In addition to this we also started in 2007 a Golden Rule Goodwill Ambassador program to highlight the need for the Golden Rule in the world and to promote a culture of peace, interfaith harmony and a Global Ethic. Since 2007 every year we honor an individual or organization with Golden Rule Medal and appoint Goodwill Ambassador of Golden Rule.

URI-Africa also distributed millions copies of the Golden Rule poster in different part of the world as the Golden Rule is the road map to achieve the declaration of universal human rights and to implement the General Assembly of the United Nations resolution of A/RES/65/5 in 2010 proclaiming the first week of February every year to be celebrated as the World Interfaith Harmony Week between all religions, faiths and beliefs.

I want to point out that our world is continuously changing, and in this changing world we can't remain as we are, nor can we go back to conditions that are now behind us. We can only move forward, but not on the same path which has been leading us into war, conflict, violence, hunger, discrimination, poverty, disrespect, hate and all the other negative elements. We should not go on living in crisis and conflict. The world need not remain violent, and economically, socially, and ecologically unsustainable. We can progress towards harmony, cooperation, livable communities, and a value system that nourishes and sustains us and

all things that live on this Earth. For this to happen we need to follow the Golden Rule as a pathway to peace—a path which lead us from war to peace, from killing each other to co-existence, from disrespect to honoring each other, from hate to love, from despair to hope, from darkness to light, from being selfish to living for the sake of others and from holding revenge to forgiveness.

As Albert Schweitzer once said "It is Man's temperament that decides his fate. There is no other kind of fate. I do not believe therefore that he must necessarily continue to follow the path which leads only downwards; he may yet turnabout before he arrives at the very end." To me this turnabout is the teaching of the Golden Rule.

To treat others like we want to be treated requires a constant, active consideration of how our words and actions affect others. By putting this time-honored principle into daily practice, and asking our friends, families and leaders to do the same, we can work toward creating a greater understanding and respect for one another.

No matter where we live, what religion we practice or what culture we cultivate, at the heart of everything, we're all humans, with the same ambitions and aspirations to raise our family, and to live life to its fullest with dignity. Our cultural, religious, ethnicity background and political differences should not provide the backbone to invoke conflicts and hate that can only bring sadness and destruction to our world.

Finally, I want to say that each and every one of us needs to practice and exert all our effort to be a peaceful person. We need to acknowledge that peace is only possible in the world when each and every one of us start to make peace within ourselves, families and in our respective communities. Each of us needs to commit ourselves as best as we can to become a non-violent and make personal pledges for peace and to live according to the teaching of the Golden Rule and commitment to purify our body by sensible living habits, purify our mind by expelling all negative thoughts, purify our motives by casting out any ideas of greed or self-striving and by seeking to serve our fellow human beings, purify our desires by eliminating all wishes for material possessions or self-glorification.

Let us be instruments of peace and a living example of the teaching of the Golden Rule.

Let us walk the talk by taking practical action and live according to the principle of Golden Rule.

May Peace, Golden Rule and Compassion Prevail in our Heart, Mind, Family, Community, Country and the World.

May Peace Prevail on Earth and God bless you.

French translation :

La Règle d'or :

**la voie à suivre pour la coexistence pacifique, l'harmonie interconfessionnelle,
le respect mutuel, la dignité humaine, la compassion et la cohabitation**

Message de l'Ambassadeur Mussie HAILU,

Directeur régional de l'URI-Afrique

et Représentant de l'URI auprès de l'Union africaine et des Nations unies en Afrique,

à l'occasion du Partage scriptural du 7 avril 2024 sur le thème : « Vivre selon la règle d'or ».

Au nom des membres de l'Initiative des Religions Unies (URI) issus de diverses religions, expressions spirituelles et traditions indigènes du monde, j'offre mes salutations de paix et de bénédiction.

Je remercie les organisateurs de cet événement. Et j'exprime ma gratitude à toutes les personnes qui s'efforcent de marquer la Journée de la Règle d'or.

URI est une organisation internationale interconfessionnelle dotée d'un statut consultatif auprès du Conseil économique et social des Nations unies. Elle prône la coopération interconfessionnelle pour stopper la violence d'origine religieuse et créer des cultures de paix, de guérison et de justice pour la Terre et tous les êtres vivants.

URI est une organisation qui bâtit des ponts, prône la coexistence pacifique entre les différentes religions et cultures et nous incite à dépasser nos clivages religieux et culturels et à œuvrer ensemble pour nos communautés et l'environnement.

Je suis honoré et heureux de m'exprimer à l'occasion de la Journée de la Règle d'or 2024. Il est important de l'enseigner pour favoriser la coexistence pacifique, le respect mutuel, la dignité humaine, l'harmonie interconfessionnelle, la compassion et la cohabitation.

Notre monde est un « village global » qui se rétrécit, et va vers une société multiraciale, multiculturelle et multireligieuse. Dans ce monde interconnecté, tous les pays sont nos proches voisins. Notre bien-être dépend de plus en plus de notre façon d'échanger et de vivre avec les autres selon la Règle d'or qui dit « Traite autrui comme tu veux être traité ».

La coexistence pacifique, la dignité humaine, la justice et l'harmonie entre les religions et cultures seront renforcées par la Règle d'or. Elle consolide la démocratie, l'unité dans la diversité, l'harmonie interconfessionnelle et propose un avenir meilleur aux générations actuelles et futures.

Elle est une feuille de route qui permet de désarmer la peur, d'ouvrir le monde à de meilleurs changements et de jeter les bases d'une paix durable. Dans un monde toujours plus globalisé, aux sociétés toujours plus diversifiées, la Règle d'or est essentielle pour vivre ensemble.

Cette Règle d'or régit nos conduites. L'ignorer mène au chaos. Mais si chacun l'applique au quotidien, la paix et l'harmonie règnent dans la famille, la communauté, la nation et le monde en général.

Karen ARMSTRONG est une spécialiste des religions, qui a fondé la Charte de la Compassion (Charter for Compassion). Pour elle, « La Règle d'or n'est pas une option, c'est la clé de notre survie commune. Il faut

interpréter la Règle d'or au niveau mondial, en créant un climat d'opinion où il devient absolument inacceptable de traiter d'autres peuples, d'autres couleurs de peau, d'autres nations, d'autres religions comme nous ne voudrions pas être traités nous-mêmes. Faute de quoi, nous ne transmettrons probablement pas un monde viable à la génération suivante. Il est temps de faire entendre la voix compatissante de la religion et de toute morale dans notre monde dangereusement polarisé, pour s'opposer aux discours de haine, d'exclusion, de chauvinisme et d'extrémisme. »

Pour qu'une culture de paix, d'harmonie interreligieuse et interculturelle, de respect entre les nations et de justice règne sur la Terre, il est urgent d'enseigner la Règle d'or dans le monde entier et de l'introduire dans les programmes scolaires dans le cadre de l'éducation à la paix.

La Règle d'or nous aide à comprendre notre interdépendance, à célébrer notre diversité culturelle et religieuse, à mieux nous connaître et à créer la confiance et l'entente. On évite alors la peur de l'inconnu qui génère la méfiance.

Plusieurs raisons nous incitent à voir dans la Règle d'or la voie vers la coexistence pacifique, l'harmonie et la promotion de la dignité et de la sécurité humaines. Par-dessus tout, la Règle d'or nous invite à dépasser nos préoccupations purement nationales :

- Elle nous invite à étendre nos préoccupations au-delà de nous-mêmes et à plus de compréhension et de respect pour l'autre.
- Elle s'exprime dans maintes religions, traditions, cultures indigènes et philosophies laïques. C'est un principe fondamental de la vie et le fondement d'une éthique mondiale.
- Ce message universel fait l'unanimité dans le monde entier.
- Son message est simple, universel et puissant.
- C'est le principe moral le plus répandu de l'histoire humaine.
- Elle résume l'enseignement fondamental sur la compassion, la justice sociale, l'égalité des droits, la coexistence pacifique, la non-violence et le respect de la dignité de tous les êtres vivants.
- C'est le meilleur guide pour aider tous les peuples à vivre ensemble dans le respect mutuel et l'harmonie.
- Ce mécanisme peut prévenir la discrimination, le manque de respect, la cupidité, la violence, le crime, les discours de haine, l'incitation à la guerre et la violation des droits humains.
- La Règle d'or résume la sagesse universelle du monde.
- Elle peut contribuer à inverser les tendances insensées qui prévalent aujourd'hui
- C'est le meilleur moyen de combattre l'extrémisme violent et la radicalisation.
- Ce principe fondamental englobe des points cruciaux : la démocratie, les droits de l'homme, le respect mutuel, l'égalité des sexes et le dialogue constructif entre les nations.
- Elle transcende nos différences et nous encourage à prendre en compte le bien-être de toute l'humanité et de toutes les formes de vie sur Terre
- Elle aide à reconnaître le pluralisme et à respecter la diversité.

Dans cet esprit, URI-Afrique & *Interfaith Peace-building Initiative*, en collaboration avec des chefs religieux d'Éthiopie, ont proclamé le 5 avril 2007 « Journée de la Règle d'or ». Nous avons appelé tous les citoyens du monde, les chefs religieux du monde, les maires du monde, les chefs d'État du monde, les Nations unies, l'Union africaine, l'Union européenne, la Ligue des États arabes, les organisations interconfessionnelles, les écoles, les établissements d'enseignement supérieur, les milieux d'affaires et la société civile à se joindre à l'IPI et à l'URI-Afrique pour proclamer la Journée de la Règle d'or. Il s'agit d'œuvrer pour que ce monde devienne meilleur et plus pacifique pour tous. Je suis heureux de vous informer que 980 organisations de 126 pays nous ont suivi pour proclamer la Journée de la Règle d'or.

En outre, nous avons lancé en 2007 un programme d'ambassadeurs de bonne volonté de la Règle d'or pour en souligner la nécessité mondiale et prôner la culture de la paix, l'harmonie interconfessionnelle et une éthique mondiale. Depuis 2007, nous honorons chaque année une personne ou une organisation en lui décernant la médaille de la Règle d'or et en la nommant ambassadeur de bonne volonté de la Règle d'or.

URI-Afrique a également distribué dans le monde entier des millions d'exemplaires du poster de la Règle d'or. Elle est en effet la voie royale pour accomplir la déclaration universelle des droits de l'homme et pour mettre en œuvre la résolution A/RES/65/5 de l'Assemblée générale des Nations unies en 2010, qui proclame la première semaine de février de chaque année comme la Semaine mondiale de l'harmonie interconfessionnelle entre toutes les religions, les croyances et les convictions.

Dans un monde en constante évolution, nous ne pouvons pas rester tels que nous sommes, ni revenir à des conditions révolues. Nous devons avancer, mais pas sur le chemin qui a produit les guerres, les conflits, la violence, la faim, la discrimination, la pauvreté, l'irrespect, la haine et tant d'autres méfaits. On ne peut pas continuer à vivre dans la crise et le conflit, dans un monde violent et économiquement, socialement et écologiquement insoutenable. Nous pouvons progresser vers l'harmonie, la coopération, des communautés vivables et un système de valeurs qui nous nourrit et nous soutient, ainsi que toutes les choses qui vivent sur cette Terre. Pour ce faire, nous devons suivre la Règle d'or comme chemin vers la paix, un chemin qui nous mène de la guerre à la paix, du meurtre à la coexistence, du manque de respect à l'honneur, de la haine à l'amour, du désespoir à l'espoir, de l'obscurité à la lumière, de l'égoïsme à la vie pour autrui et de la vengeance au pardon.

Comme l'a dit Albert Schweitzer : « c'est le tempérament de l'homme qui décide de son destin. Il n'y a pas d'autre type de destin. Je ne crois donc pas qu'il doive nécessairement continuer à suivre le chemin qui ne mène qu'en bas ; il peut encore faire demi-tour avant d'arriver au bout. » Pour moi, ce retournement est l'enseignement de la Règle d'or.

Traiter autrui comme nous voulons être traités exige de songer sans cesse à l'impact de nos paroles et de nos actes sur les autres. En appliquant ce principe ancestral au quotidien et en demandant à nos amis, à nos familles et à nos dirigeants de faire de même, nous ferons progresser le respect et l'entente.

Nous pouvons vivre ici ou là, baigner dans telle ou telle religion ou culture, mais, au fond, tous les êtres humains partagent l'ambition et l'aspiration commune à élever leurs enfants et à vivre pleinement dans la dignité. Nos différences culturelles, religieuses, ethniques et politiques ne justifient aucunement les conflits et la haine qui ne peuvent qu'apporter tristesse et destruction à notre monde.

Enfin, je tiens à dire que chacun d'entre nous doit s'entraîner et s'évertuer à devenir une personne pacifique. Reconnaissons-le : la paix n'est possible que lorsque chacun d'entre nous commence à faire la paix en lui-même, dans sa famille et dans sa communauté. Chacun d'entre nous doit s'engager à devenir une personne non violente, à prendre des engagements personnels en faveur de la paix, à vivre selon la Règle d'or. Soyons résolus à purifier notre corps en adoptant des habitudes de vie raisonnables, à purifier notre esprit en chassant toutes les pensées négatives, à purifier nos motivations en chassant toute idée d'avidité ou d'égoïsme et en cherchant à servir nos semblables, à purifier nos désirs en éliminant nos penchants possessifs et vaniteux.

Soyons des instruments de paix et des exemples vivants de la Règle d'or.

Joignant le geste à la parole, sachons appliquer la Règle d'or dans nos pratiques.

Que la paix, la Règle d'or et la compassion imprègnent notre cœur, notre esprit, notre famille, notre communauté, notre pays et le monde.

Que la paix règne sur la Terre et que Dieu vous bénisse.